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1. Velkomst ved formanden 
Hans bød velkommen. 

 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Hans ønsker en drøftelse af tilbagebetalingskravet til Ryetbo mm.  
under lukket punkt, hvor Judith tager over som mødeleder. 

 
3. Meddelelser fra formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans oplyste, at det kommende temamøde med forvaltningen er om  
uddannelse/opkvalificering. Det efterfølgende temamøde er om  
forebyggelse. Forvaltningen kommer med forslag til de kommende  
møder og kalenderindkalder. Der er bindende tilmelding. 
 
Der har været uanmeldt tilsyn på Ryetbo Plejehjem. Det fik en fin  
vurdering, og ”Målene var i høj grad opfyldt”.  Sygefraværet på  
Ryetbo ligger under 3 %. 
 
Der har været møde i sundhedsklyngesamarbejdet. Der er sendt  
høringssvar om den ældremedicinske patient. 
De har haft en drøftelse, om det fremtidige klyngesamarbejde kan  
erstatte NØ samarbejdet. 
 
På baggrund af en konkret hændelse fastslog Seniorrådet, at man  
kun kan udtale sig på Seniorrådets vegne, hvis man er blevet enige i  
Seniorrådet om det. 
 
Judith oplyste, at hun var blevet bedt om at være medlem af Forret- 
ningsudvalget i Regionsældrerådet perioden ud, men at det afgående  
medlem var blevet overtalt til at blive det sidste år. 
 
Judith fortalte, at Epinion har lavet en undersøgelse, der viser, at  
49 % af vælgerne mener, at ældreplejen er et af de vigtigste emner til  
næste års valg til kommunerne og regionerne. 
 

Seniorrådet sender rådets seneste notater vedr. udviklingen i norme-

ringerne i ældreplejen i en årrække baseret på indenrigsministeriets 



 
 

 

2 

Benchmarking Enheds tal samt Antal købte og solgte plejehjemsplad-

ser samt indlæggelser på medicinsk afdeling ud fra socioøkonomiske 

og helbredsmæssige tegn til udvalget og forvaltningen. 

Tallene fra Benchmarkingenheden viser bl.a., at man i Furesø i 2016 

reducerede antallet af sygeplejersker fra 54 til 39 med yderligere re-

duktion de følgende år til 34. Hvor landsgennemsnittet for 2013 til 

2021 viser en stigning i antal sygeplejersker pr. 1.000 ældre på 13 % 

har Furesø reducere antallet med 33 %. 

 
 

4. Helle Winther Dahl deltager og orienterer 

*Status på implementeringen af visitationskriterierne på Rehab  

*Arbejdet med implementering af skærmbesøg, herunder  

evt. tidshorisont 

*Situationen på plejehjemmene og implementeringen af den nye  

ledelsesstruktur. 

Helle gennemgik punkter på dagsordenen til det kommende  

Udvalgsmøde. Ift. madservice er der lagt 3 modeller op, som  

udvalget skal tage stilling til. Det bliver godt at komme videre, da det  

giver utryghed hos medarbejderne. En privat leverandør vil  

skulle kunne levere maden til det budget, som Køkkenet på Lillevang  

har i dag. Judith mente, at der burde stå i sagen, hvor dyrt det er at  

lave et udbud. 

Birte sagde, at et af problemerne er, at der kommer mad fredag, der  

skal dække maden fra fredag til søndag. Hvis der er vikarer, der ikke  

kender portionerne, så bruger de mere mad fredag, så der ikke er  

nok til søndag. Seniorrådet afgiver høringssvar. 

 

Sag om udbud af aftale om anvisningsret til 20 plejehjemspladser i  

2 år på et friplejehjem i Furesø. Hans sagde, at dem, der ejer grunden,  

har en foretrukken kandidat, de gerne vil have til at bygge. 

 

Judith spurgte til det 2-årige perspektiv. Helle svarede, at det skal ses 

 som at hjælpe et friplejehjem på vej. Rådet mente ikke, at der er en  

risiko for kommunen, da Solbjerghaven kan opfylde de 20 pladser. 

 

Derudover er der en sag på om udmøntning af de 3,8 mio. kr. fra  

Ældrereformen. Vi har i noget tid kørt med borgerteams i Furesø. Nu  

skal det blive endnu mere fokuseret på faste teams. 

Seniorrådet undrede sig over, at størstedelen af de 3,8 millioner fra 

ældrereformen skal bruges til at implementere faste teams,  

når der allerede er budget til dem. Helle svarede, at man skal etab- 

lere mindre faste teams på 8-10 medarbejdere. De skal bruge mere  

tid til at planlægge, og der kan komme noget spildtid mellem  
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besøgene, hvis man skal sikre, at det er de samme medarbejdere, der  

kommer i borgerens hjem. 

 

Judith spurgte, om teams’ene skulle have været nedlagt, hvis ældre- 

området ikke havde fået de 3,8 mio. kr.  Helle svarede, at vi skulle  

have arbejdet med det alligevel. 
Seniorrådet mener at der for 2025-2026 må være budgetteret med 

implementering og drift af faste teams, og at Seniorrådet ikke kan 

forstå og ikke finder det rimeligt, at 3,2 millioner af ældrerådsrefor-

mens midler skal gå til kolde hænder. Et detaljeret budget for an-

vendelsen er ønskeligt. 
Judith fandt det uanstændigt, at pengene tilfalder et område, som i for-

vejen burde have budget til det, de laver. 

 
Derudover skal nogle af midlerne gå til at indføre EDEN på pleje-

hjemmene. Eden er et koncept, hvor der bl.a. arbejdes med at ændre 

kulturen fra en institutionelt præget kultur til en hverdagslivskultur.  

Medarbejderne skal uddannes, så de får et andet mindset. 

 

Der har været et godt tilsyn på Lillevang. 

 

Efter samarbejdet med Dansk Selskab for Patientsikkerhed, vil der 

blive arbejdet videre med at udvikle en kvalitetsorganisation på hele 

ældre- og sundhedsområdet. 

 

De nye visitationskriterier på Rehabiliteringscentret er implementeret 

og fungerer. 

 

Ift. skærmbesøg var projektet sat i gang tidligere, men blev stoppet, da 

vi fik påbud. Man er nu i gang med at se på det igen og har bl.a. Rette 

blikket mod Egedal Kommune. 

 

Der har været en stor organisationsændring på Lillevang. Fremadrettet 

vil der være én leder for det samlede Lillevang (inklusive Aktivitets-

centeret og Køkkenet). Forvaltningen regner med, at der kan ansættes 

en ny leder pr. 1. februar 2025. 

 

Inge sagde, at hun er enig i beslutningen. Det er godt for Lillevang. 

 

Birte var enig, men sagde at kommunikation er svært. Hvad med de 

pårørende, der ikke ved, hvem de skal henvende sig til. Helle svarede, 

at der er en leder i hver have, og man kommunikerer via Boblberg og 

et nyhedsbrev hver uge. Nyhedsbrevet hænger på opslagstavlen. 

 

Solveig foreslog, at når der kommer nye beboere, kan man opfordre 

de pårørende til at tilmelde sig et elektronisk nyhedsbrev. 
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5. Plejehjemskapacitet 

Drøftelse. Der er stadig mange på venteliste og antallet af plejehjems-

pladser der købes i andre kommuner, er stigende. En stor del af disse 

er købt i nabokommunerne. 

 

6. Skal Seniorrådet afholde et offentligt møde samt evt. indhold og 

form  

Drøftelse. 

 

Der var enighed om, at det skal være den rigtige oplægsholder. Sol-

veig foreslog Bente Klarlund. Inge mente, at det også er vigtigt ved 

den lejlighed at gøre opmærksom på, hvor vigtigt det er at stemme. 
Mødet skal også øge kendskabet til Seniorrådet og dets arbejde. 
 

7. Drøftelse af rammerne for forberedelse af valget i 2025  
Seniorrådet besluttede at nedsætte et valgudvalg bestående af Hans,  
Judith og Solveig. 

 
 

8. Høringssvar 
Seniorrådet afgiver 5 høringssvar. 

 
 

9. Seniorrådets økonomi  
v/Birte    
Birte orienterede om økonomien. 
 
 

10. Kommende punkter  
Ønsker til næstkommende dagsordenspunkter:  

• Synlighed af Seniorrådet fx afholdelse af et arrangement, som tidli-
gere har været en succes.  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) – status, hvor er kommunen.  

• Busbetjening, herunder moviaaftaler ved Lillevang.  
• Primær forebyggelse  

 
Kommende punkter:  

• Plejehjemssituationen.  
 
 

11. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 

 

12. Lukket punkt 
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13. Eventuelt 

Seniorrådet møder i 2025 følger ligesom i 2024 udvalgets møder og 

ligger mandagen forud for udvalgsmøder om onsdagen. 

 


